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2021. december 

Néhány hete már tíz esztendeje múlt annak, hogy – a 
2011. november 20-ai időközi választás eredményeképpen 
–, új képviselő-testület vette át Jászladány önkormányza-
tának irányítását. Emlékezetes pillanat volt az számomra, 
mert ugyanazon a napon választottak meg engem is, sor-
rendben először, a ladányi 
lakosok a település polgár-
mesterének. Életemnek egy 
teljesen új, nehéz, de 
ugyanakkor nagyon szép 
szakasza kezdődött el ak-
kor, a választók bizalmából. 
Az indulás persze viharosra 
sikeredett, hiszen rendkívül 
nehéz, kritikus helyzetben 
vettük át az önkormányzat 
és a település irányítását – 
miután az előző képviselő-
testület feloszlatta magát. A gyors számvetéshez és a jövő 
megtervezéséhez szükséges tisztánlátásban nagy segítsé-
günkre volt akkor az a jelentés, amelyet egy független 
könyvvizsgáló készített el, az önkormányzat pénzügyi, va-
gyoni helyzetéről. A vizsgálatai alapján a szakértő is megál-
lapította azt, amelyet többé-kevésbé már magunk is tud-
tunk: a település jelentős anyagi gondokkal küzd, amely-
nek egyik fő kiváltó oka a gazdaságilag hátrányos, sőt akár 
jogszerűtlen döntések sorozata. A szakértői jelentés sze-
rint az önkormányzat 2011 decemberében fizetésképte-
lenséghez közeli helyzetbe került. Ennek fő oka a saját 
anyagi forrásokat lényegesen meghaladó, a közép- és 
hosszú távú bevételek lehetőségeit figyelmen kívül hagyó 
kötelezettségvállalás volt. Még akkor, decemberben, 
belsőellenőri jelentést kértem arról, hogy december 31-ig 
még mennyi bevételre és mennyi teljesítendő kiadásra 
számíthatunk. A válasz, röviden összegezve, az volt, hogy, 
ha még minden hitelkeretet kimerítünk is, 38 millió 781 
ezer forint hiányozni fog a kasszából. Még az is kétségessé 
vált, hogy egyáltalán ki tudjuk fizetni január első napjaiban 
az esedékes decemberi munkabéreket, valamint segélye-
ket. Mindemellett, folyamatosan csörögtek a telefonok, 
még augusztusi, illetve szeptemberi lejáratú, határidős 
számlák miatt is. Ilyen körülmények között vettük tehát át 
az önkormányzati kassza kulcsát 2011 késő őszén, és ilyen 
feltételek mellett kezdtük meg a 2012-es évet, januárban. 
Nagyon nehéz esztendő következett ránk, ám, a nehézsé-
gek ellenére, sikerült mégis életben maradnunk. Pócs Já-
nos országgyűlési képviselő úrnak köszönhetően – aki az 
elmúlt 10 évben is biztosított bennünket a támogatásáról 
– dolgoztunk, működtettük az intézményeinket, támogat-
tuk a civil szervezeteinket, igyekeztünk a folyamatban lévő 
fejlesztéseket tovább vinni, sőt újabbakba is fogtunk. Az 
esztendő lezárása után így minősítettem a helyzetet a La-
dányi Hírek olvasóinak: „Nehéz éven vagyunk túl, és igazi 
sikernek tekinthetjük, hogy önkormányzatunknak, a nehéz-
ségek ellenére, idén is sikerült talpon maradnia.” A fizetés-

képtelenség bejelentését és a fenyegető adósságrendezési 
eljárást tehát elkerültük a településre érkező gyors támo-
gatásoknak köszönhetően, de közben sorra dőltek ki a 
szekrényünkből a megelőző időszakból ránk maradt 
„csontvázak”. Itt volt az „örökségben” például az akkor 

már hosszú évek óta húzó-
dó szennyvízberuházás. 
Mint ismeretes, a hálózat 
felújítását és egy szennyvíz-
tisztító építését tartalmazó, 
még az elődeink által be-
nyújtott pályázatunkat 2011 
decemberében elutasította 
a támogatás kezelője. Egyre 
jobban nyomott bennünket 
az, hogy gyorsan közeledett 
az a törvényi határidő, ame-
lyen belül a településeknek 

meg kellett oldaniuk a korszerű, természettudatos szenny-
vízkezelést, így újra pályáztunk. 2013-ban sikerült elnyer-
nünk a beruházáshoz szükséges, mintegy 2,3 milliárd forin-
tot, és 2015-re sikeresen befejeztük Jászladány történeté-
nek eddigi legnagyobb önkormányzati beruházását. Miköz-
ben a gazdasági túlélésért, a fizetésképtelenség és az 
adósságrendezési eljárás elkerüléséért harcoltunk, ott volt 
a nyakunkon az alapítványi iskola rétestésztaként elnyúló 
szegregációs ügye is. A hosszan elhúzódó polgári perben a 
fővárosi Esélyt a Hátrányos Gyermekeknek Alapítvány és a 
helyi Jászsági Roma Polgárjogi Szervezet támadta az intéz-
ményt és az önkormányzatot. Azt állítva, hogy szegregáció 
– a cigány gyermekek hátrányos megkülönböztetése – va-
lósul meg a településen azzal, hogy az önkormányzat a 
nagy, korszerű iskolaépület egy részét bérbe adta az Antal 
Mihály Alapítványnak, iskola működtetésére. A Legfelső 
Bíróság addigra már kimondta, hogy a jászladányi önkor-
mányzat szegregációs gyakorlatot valósít meg a bérbe-
adással, egyben pedig új eljárás lefolytatására is utasította 
a Szolnoki Törvényszéket, a szegregációs gyakorlat meg-
szüntetésére. Az alapítvánnyal és az iskolával azonban 
nem ez volt az egyetlen gond. Az előző önkormányzati ve-
zetés olyan mértékű pénzügyi terheket vállalt az intéz-
mény fenntartásában, amilyeneket a rossz gazdasági hely-
zetében már egyre nehezebben tudott teljesíteni. Végül az 
iskola puszta léte, működése is végveszélybe került, és a 
helyzetet csak az oldotta meg, hogy – hatékony önkor-
mányzati lobbitevékenység mellett egy új iskola jött létre a 
Katolikus Egyház Kolping intézményfenntartó szervezete 
fenntartásában. Tegyük hozzá gyorsan: megmentve ezzel 
sok munkahelyet, és tovább biztosítva a gyerekeink meg-
felelő szintű oktatását is. 2013 gyökeres változást hozott a 
pénzügyi helyzetünkben. Ez volt az az esztendő, amikor az 
állam konszolidálta – tulajdonképpen átvállalta – az önkor-
mányzatok hitelállományát. Év végén így adtunk számot 
erről a Ladányi Hírekben: „Tiszta lappal. Nagy könnyebbsé-
get jelentett a jövő évi költségvetés tervezésekor az, hogy 
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idén már nem kellett hiteltörlesztésekkel kalkulálnunk. 
2013-ban az állam – kormányzati kezdeményezésre – át-
vállalta az önkormányzatok hiteltartozásait. Jászladány 
esetében ez összesen 146 millió forint – zömmel a 2011 
előtti időkből származó – 
hiteltől való szabadulást 
jelentett. Ugyancsak nagy 
könnyebbség az is, hogy 
mostanra a 2011-ben meg-
örökölt 84 millió forintnyi 
szállítói számlatartozást is 
száz százalékban törlesztet-
tük, s 2014-et, illetve a tá-
volabbi jövőt, már egyetlen 
forint se terheli…” Korábban 
a 2012-es esztendőt a túl-
élés, 2013-at pedig a stabili-
zálódás évének neveztem e lap hasábjain. 2014 már – kö-
szönhetően a jelzett kormányzati beavatkozásnak – a ter-
vezés esztendeje lehetett Jászladány életében, hiszen 
2014. január elsején elkezdődött az Európai Unió új hét-
éves költségvetési ciklusa, amelyben meg kellett fogalmaz-
nunk saját településfejlesztési igényeinket. Azóta éljük a 
hazai nagyközségi önkormányzatok szokásos, hol nehe-
zebb, hol kicsit könnyebb életét. Jászladány sokat fejlő-
dött, ennek szemmel látható jeleit nap, mint nap megta-

pasztalhatják az itt élők. Elmondhatjuk azt is, hogy – ellen-
tétben a 2011 előtti időszakkal – békességben élhetjük 
életünket, különösebb (politikai) ellenségeskedések nélkül. 
Számomra ez talán még a pénzügyi, gazdasági nehézségek 

leküzdésénél is nagyobb 
eredmény. Mint ahogyan az 
is, hogy az önkormányzat 
képviselő testületében, az 
intézmények élén, az intéz-
ményekben olyan emberek 
dolgoznak zömmel, akik 
közvetlenül támogatják és 
akarják segíteni a munká-
mat, a település előrehala-
dása érdekében. Nagy kö-
szönettel tartozom nekik, 
nélkülük nem sikerülne 

eredményeket elérni. Gyorsan elszaladt ez a tíz év. A vá-
lasztókkal 2011-ben megkötött szövetségünk tartósnak és 
eredményesnek bizonyult, és immár a harmadik polgár-
mesteri időszakom közepénél járok. Egy önkormányzati 
vezető számára ennél ékesebben szóló visszajelzés aligha 
lehet arra, hogy a lépései és erőfeszítései alapvetően jó 
irányt mutatnak.  

Bertalanné Drávucz Katalin  
polgármester 

Településünk életéből 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-
testülete790/2020.(XI.27.) számú határozatával döntött a 
Jászladányi Települési Értéktár létrehozásáról, illetve a 
Jászladány Települési Értéktár Bizottság megalakításáról, 
tagjairól. A Bizottság feladata, hogy szervezze a települé-
sen fellelhető helyi értékek azonosítását, létrehozza a tele-
pülési értékek adatait tartalmazó gyűjteményt. Gondos-
kodjon azok megőrzéséről és szélesebb körben történő 
megismertetéséről, javaslattétellel éljen a Jász- Nagykun-
Szolnok Megyei Értéktárba történő felvételre. Ebben a 
munkában kérjük Jászladány lakosságának közreműködé-
sét is. A helyi értékek Települési Értéktárba történő felvé-
telét javasló nyomtatványt az önkormányzat honlapjáról 
tölthetik le, illetve a művelődési házban személyesen is 
kérhetik. A hivatalos nyomtatvány kitöltésével és benyúj-
tásával, bárki kezdeményezheti az általa javasolt az Tele-
pülési Értéktár Bizottsághoz címzett javaslatában. A nem-
zeti értékek adatait a 324/2020.07.01. Korm. rendelet sze-
rint a települési értéktárban a következő szakterületen-
kénti kategóriák szerint kell azonosítani: agrár-és élelmi-
szergazdaság, egészség és életmód, épített környezet, ipa-
ri és műszaki megoldások, kulturális örökség, sport, termé-
szeti környezet, turizmus és vendéglátás. Helyi értékek 
lehetnek például: épületek, szellemi termékek, tárgyak, 
ember által létrehozott termékek, természeti értékek, elis-
mert sportolók által elért eredmények, szobrok, helyi ha-
gyományok, ünnepek, kiemelt rendezvények, mindaz, 
amely a helyi identitást erősítheti. Az Ön által felterjesztés-

re érdemesnek tartott helyi érték vonatkozásában kérjük, 
nézzen utána a történetének, legfontosabb adatainak. Eb-
ben segítségére lehetnek a könyvár adatbázisai, egyéb in-
ternetes források, valamint helytörténészek, helyismeret-
tel rendelkező személyek. Kérje ajánlásukat írásban, s ezt 
csatolja mellékletként a javaslattételi laphoz. Fotózza vagy 
videózza le a javasolt helyi értéket (csatolja mellékletként 
papír alapon vagy digitális adathordozón)! Kérjük, a 
„Hozzájárulás saját fénykép felhasználásához” című doku-
mentum kitöltésével és aláírásával engedélyezze a fotó 
vagy videó közzétételét! A javaslattételhez szükséges do-
kumentumok listája: támogatási nyilatkozat, javaslattevő 
adatai, javaslat az értéktárba történő felvételéhez, a java-
solt helyi érték megnevezése, szakterületi besorolása, szö-
veges bemutatása, jellemzőinek, történetének leírása, nyi-
latkozat fénykép felhasználásáról (csak saját készítésű 
fénykép/film csatolása esetén), támogatási nyilatkozat, 
ajánló levél, a művelődési házban érhetők el. A javaslato-
kat folyamatosan, egész évben várjuk a következő posta-
címre: 5055 Jászladány, Kossuth Lajos u. 110. vagy a 
ladanymuvhaz@gmail.com email címen is elküldhetik a 
bizottság tagjai részére. Fontos, hogy a javaslattételi lapot, 
nyilatkozatokat szkennelve, az audiovizuális anyagokat 
mellékletként minden esetben csatolják Kérjük Önöket, 
legyenek aktív részesei a Települési Értéktár  
létrehozásának, gyarapításának! 

Települési Értéktár Bizottság  

2021. június: munka közben a Képviselő-testület  

Gyűjtsük össze települési értékeinket! 
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Milyen volt a 2021-es esztendő? 
Településünk életében történt 

Egy évvel ezelőtt, amikor a Covid-járvány miatt, a szoká-
sos Falugyűlés helyett ugyancsak a Ladányi Hírek hasáb-
jain kényszerült beszámolni a képviselő testület az esz-
tendő munkájáról, még reménykedtem, hogy idén ez 
másként lesz. A vírus továbbra sem tágít, benne járunk 
immár a járvány negyedik hullámában, amely újra 
„elsodorta” a személyes beszámolás lehetőségét. 
„Falugyűlés” tehát újra itt, az újságban. A képviselő-
testület munkáját sajnos ez évben is alapvetően meghatá-
rozta a rendkívüli helyzet. A kormány már tavaly – 2020. 
november 11-étől – elrendelte újra a veszélyhelyzetet, 
amely áthúzódott 2021 első felére is. Ez az állapot egészen 
június 14-éig tartott. Köztudott, hogy ilyenkor a települé-
seket a polgármesterek egyszemélyben, polgármesteri 
határozatokkal irányítják. Mi azonban itt Jászladányon, 
most is a tavalyi gyakorlatnak megfelelően dolgoztunk: a 
polgármesteri hivatalban elkészítettük, majd pedig a kép-
viselőknek írásban kiküldtük a testületi ülések írásos anya-
gait, és ők egyenként, elektronikusan jelezhették, javasla-
taikat. A testületi vitát egyéni telefonos egyeztetésekkel 
igyekeztünk pótolni, s így azt mondhatom, hogy a megszü-
letett polgármesteri határozatok minden esetben a képvi-
selő-testület álláspontját tükrözték. 2021. június 14-étől 
aztán helyreállt a megszokott működési rend, dolgozhat-

tak a bizottságok is, és ezt követően 6 soros, illetve 2 so-
ron kívüli ülést tartott a testület. A veszélyhelyzeti munka-
rend idején kellett kidolgoznunk és elfogadnunk az idei 
költségvetésünket. A fentieknek megfelelően, igyekeztünk 
ebbe a munkába maximálisan bevonni a képviselőket és 
bizottsági tagokat, hogy az „eredmény” a lehető legjobban 
tükrözze a közösségi álláspontot. A költségvetés főösszege 
végül 1 milliárd 759 millió 376 ezer 540 forint lett. Ez azt 
jelenti, hogy az előkészítés időszakában ekkora bevétellel 
számolhattunk, és ekkora összeg felosztásáról dönthet-
tünk, beleértve természetesen a kötelező feladatellátásra 
kapott finanszírozást is. A tervezett idei főösszeg egyéb-
ként több mint 300 millióval haladta meg a tavalyi értéket. 
Év közben aztán, szeptember 30-án, módosítanunk kellett 
a betervezett összeget, és a tényleges – módosított – költ-
ségvetési főösszegünk 2 milliárd 051 millió 033 ezer 535 
forintra nőtt. Idén szerencsére a járványkezeléssel kapcso-
latban már nem merültek fel olyan jelentős költségek, 

mint tavaly. Amint az 
köztudott, 2013 óta az 
önkormányzatok úgyne-
vezett feladatalapú álla-
mi finanszírozási rend-
szerben dolgoznak. En-
nek megfelelően, vannak 
kötelező önkormányzati 
feladatok, amelyekre az 
állam biztosítja a forráso-
kat, és vannak nem köte-
lezőek, amelyeket a saját 
bevételekből kell megol-
danunk. Többek között, 
fejleszteni is vagy pályá-
zatokból, vagy pedig 
egyéb saját bevételekből 
lehet csak. Örömmel írhatom itt le, hogy az idei évben is 
fenn tudtuk tartani a teljes intézményrendszerünket – 
benne például a József Attila Művelődési Házat is, amely 
nem kötelező feladat, tehát amit például a saját bevételek-
ből kellett és kell folyamatosan finanszíroznunk, vagy pél-
dául a bentlakásos szociális otthont. Fontosnak tartom a 
ladányi lakosok személyi és vagyoni biztonsága szempont-
jából azt is, hogy – szintén a saját bevételeinkből – jól mű-
ködő közterület-felügyeleti szolgálatot és mezőőrséget 
tartunk fenn idén is. Hasonlóan jelentős tétel az önkor-
mányzati dolgozóknak adott cafeteria, melynek kifizetésé-
re nem kapunk költségvetési finanszírozást. Ez a tétel is a 
saját bevételeket terheli. A civil szervezeti támogatási ke-
ret idén 1,5 millió Ft lett, amit együttműködési megállapo-
dások alapján adtunk a település életében jelentős szere-
pet betöltő szervezeteknek. (Jászladányi Polgárőr Egyesü-
let, nyugdíjas klubok stb.) Már évek óta visszatérő szociális 
szolgáltatásunk a szünidei gyermekétkeztetés. 2021-ben – 
állami forrásból – 5.89 millió forintot fordítottunk annak az 
összesen 10 ezer 333 adag ételnek az biztosítására, amely-
ből azok a családok kaphattak, amelyek igényelték. Marad-
va még a szociális ügyeinknél: az idei év során át kellett 
dolgoznunk az állampolgárainknak adható települési tá-
mogatások rendszerét. Ennek oka az volt, hogy egy törvé-
nyességi vizsgálat feltárta: a támogatások Jászladányon 
nincsenek jövedelmi határokhoz kötve. Az átdolgozás so-
rán ezt a hiányosságot pótoltuk, és azóta már minden tá-
mogatási formánál vizsgáljuk a rászorultságot. Többek kö-
zött például az évvégi vásárlási utalvány, az úgynevezett 
bón esetében is, amelyet újra megkaphatnak a 
jászladányiak, amennyiben az egy főre eső családi jövede-
lem nem haladja meg a 167 ezer 400 forintot. Jó hír, hogy 
ebben az évben is térítésmentesen tudtunk biztosítani ka-
rácsonyi fenyőfát, minden igénylő számára. Pénzügyi lehe-
tőségeink függvényében, nagy erőket fordítottunk a lakos-
sági közérzetet javító beruházásokra, illetve intézkedések-
re. Önerőből, szinte egész évben folyt a legrosszabb álla-
potban lévő útjaink kátyúzása, pályázati forrásokból pedig 

Polgármesteri Hivatal 



bizonyos önkormányzati kezelésű utak újraaszfaltozására 
is futotta. Ilyen módon, egy belügyminisztériumi pályázati 
forrásból, ebben az évben a Jászkiséri és a Szikszai út lakói-
nak közlekedési feltételeit sikerült javítanunk. A rossz álla-
potú külterületi mezőgazdasági utak fejlesztésére 300 mil-
lió forintot nyertünk, amiből 2,1 kilométer hosszú útsza-
kaszt tudunk majd rendbe tenni. Nem önkormányzati be-

ruházás ugyan, de feltétlenül meg kell említenünk a 3226-
os, úgynevezett tiszasülyi út legkritikusabb 7,1 kilométeres 
részének teljes felújítását, amely 2 szakaszban az idei év-
ben, 1 szakasz a jövő évben fog megvalósulni, központi 
forrásból. Képviselő-testületünk tudatában van annak, 
hogy az előttünk álló időszak kiemelt célja kell, hogy le-
gyen a belterületi útjaink állapotának javítása. Már ennek 
a célnak jegyében kezdtük meg idén a következő, 2021-
2027-es uniós költségvetési ciklushoz kötődve, az új TOP-
pályázataink (Terület- és Településfejlesztési Operatív 
Program) tárgyalásos előkészítését is. Reményeink szerint 
a lehető legnagyobb szeletet tudjuk kihasítani abból a kép-
zeletbeli „tortából”, amit a megyében útépítésre, illetve 
útfelújításra lehet majd költeni az új ciklusban. Ha már a 
pályázatainknál tartunk, szeretnék e helyen beszámolni 
néhány további fejlesztésünk állásáról is. Befejeződött 
idén az előző uniós költségvetési ciklusból áthúzódott utol-
só TOP-pályázatunk megvalósítása, és ezzel mi is lezártuk, 
lezárjuk immár azt a pénzügyi időszakot. Mint ismeretes, 
83 millió forintból fejleszthettük a szociális alapszolgáltatá-
sainkat – főként azok infrastrukturális feltételeit. A fejlesz-
tés kivitelezője saját intézményünk, a NÜVI volt, s elmond-
hatjuk, hogy a „mieink” ebben a körben is jó munkát vé-
geztek. Idén is bekapcsolódtunk a szociális földprogramba, 
és közel 100 családnak sikerült így támogatást biztosíta-
nunk. Tavaly ugyanitt, a Falugyűlés keretében adtam hírt 
arról, hogy 400 millió forint támogatást nyertünk egy pá-
lyázaton az Emberi Erőforrások Minisztériumától, komplex 
telepprogram megvalósítására. A program megvalósítása 
ebben az évben elkezdődött, és jelenleg is folyik. Az el-
nyert összegből 200 millió forintot infrastrukturális fejlesz-
tésre fordíthatunk, a fennmaradó részt pedig humán prog-
ramokra – a célcsoport számára szervezett egyéni fejlesz-
tésekre, képzésekre, tanfolyamokra kell költenünk. A pro-
jekt keretében 10 önkormányzati bérlakás kialakítására 
kerül sor: 6 új lakás építésére, és 4 megvásárolt lakóépület 
teljes felújítására. Jelenleg a közbeszerzési eljárás lefolyta-

tása előtt állunk, melynek keretében történik meg a kivite-
lező kiválasztása. Saját erőből már évekkel ezelőtt meg-
kezdtük a jászladányi piactér korszerűsítését. Egy tavaly 
benyújtott, és idén elnyert pályázat révén most nagyot 
tudunk lépni e fejlesztési tervek megvalósításában. A teljes 
beruházási összeg 105 millió forint, amelyből 100 milliót 
kormányzati támogatásként kapunk. Mindebből meg kí-
vánjuk oldani a piactér teljes lekövezését és az autóparko-
lást, építünk egy 600 négyzetméteres fedett piaccsarno-
kot, és kialakítunk egy ellenőrzőhelyet is. Ez évben meg-
történt a beruházás előkészítése, és 2022-ben indulhat a 
kivitelezés. Bár a megvalósítás már szintén a 2022-es év 
programja lesz, mégis megemlítem egy másik fontos el-
nyert pályázatunkat, csapadékvíz elvezetésére. 299 millió 
forintból a Sugár és a Nagytemető utca, valamint a Dózsa 
György utca kertek alatti csatornaszakaszának kiépítése, 
illetve felújítása valósulhat meg, közel 2 kilométer hosz-
szon. Túllépve a beruházásokon, önerőből más típusú, 
rendkívül fontos ügyeket is sikerült szolgálnunk ebben az 
évben. Elvégeztük a rendőrség épületének belső festését, 
illetve a rendőrségi udvar rendezését. Minden évben fon-
tos visszatérő feladatunk a nyári a szúnyogirtás. 2021-ben 
több mint 3 millió forintot költöttünk a gyérítésre, hogy 
csökkentsük, tompítsuk a szúnyogok okozta lakossági 
bosszúságokat. Folytatódott a kóbor kutyák befogása, és 
folytatódott a harc a településünkön nagyon elszaporodott 
patkányok ellen is. Emlékezhetünk: a tavaly kiválasztott 
vállalkozó-szakember 2020 novemberében 547 kritikus 
helyzetben lévő ingatlanon kezdte meg az úgynevezett 
főkezelést, a betervezett utókezelésekre pedig ez év elején 
került sor. A patkányirtást sajnos ez évben is folytatnunk 
kellett. Augusztus végén, szeptember elején újabb dobo-
zok kihelyezésére került sor település szerte. Ez újabb több 
mint 10 millió forinttal terhelte meg az önkormányzati 
kasszát. A helyi fejlesztési feladatok megoldásában évről-
évre fontos segítséget jelent a közfoglalkoztatási program-
ban való, lehetőségek szerinti részvétel. Nemcsak azért 
fontos ez Jászladánynak, mert így munkát tudunk biztosí-

tani munkanélküli, de dolgozni tudó és akaró embereknek, 
hanem azért is, mert minden évben igyekszünk értékte-
remtő elfoglaltságot biztosítani a közfoglalkoztatottaknak. 
Így volt ez ebben az évben is. A Start közmunkaprogram-
ban átlagosan 44 fő dolgozott az év folyamán. Térkő- és 
árokelem gyártásban, közútkarbantartásban, kátyúzásban, 
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Folyamatosan folytak a településen az útkarbantartási munkálatok 
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a piactéri parkoló térkövezésében, ároképítésben és árok-
elem-lerakásban (Csárda utca, Kossuth L. utca, Kossuth L. 
kereszteződés, Szent István utca). A mezőgazdasági prog-
ramban idén is konyhakerti növények termesztése folyt, a 
termést pedig ez évben is döntően a községi konyha hasz-
nálta fel. Másik 25 ember az úgynevezett hosszú távú köz-
foglalkoztatásban dolgozhatott, többnyire a hivatali, illetve 

intézményi szervezetben. Korábban röviden már említést 
tettem az intézményeinkről. Miután kulcsszerepük van a 
településünk életében, szeretném egyenként is említeni 
őket, és megköszönni nekik, illetve dolgozóiknak, a nagyon 
fontos és értékes munkát. Nagyban köszönhetjük nekik, 
hogy a COVID-járvány okozta vészhelyzetben is sikerült 
megőriznünk településünk és önkormányzatunk működő-
képességét. Köszönet a Polgármesteri Hivatal, a NÜVI, a 
Jászladányi Óvoda és Bölcsőde, az Ozoróczky Mária Szociá-
lis Központ, a Nagyközségi József Attila Művelődési Ház és 
Könyvtár, a Mezőőri szolgálat és a Közterület-felügyelet 
minden egyes dolgozójának. Köszönet illeti helytállásáért a 
teljes községi egészségügyi hálózatot: az orvosokat, védő-
nőket, asszisztenseket – és az ügyeletben bennünket ellátó 
személyzetet is. Nem önkormányzati intézmény ugyan, de 
nagy szerepe van a település életében a Jászsági Szociális 
Szolgáltató Társulásnak, a járási hivatal helyi kirendeltsé-
gének, a Jászladányi Móra Ferenc Általános Iskolának – és 
fenntartójának, a KLIK-nek -, a Kolping Katolikus Általános 
Iskolának – és fenntartójának, a Kolping Intézményfenn-
tartónak –, a Jászladányi Polgárőr Egyesületnek – amely-
nek tagjaitól rengeteg segítséget kap folyamatosan az ön-
kormányzatunk –, és természetesen a szintén nagyon ak-
tív, segítőkész nyugdíjas kluboknak. Munkájukra a jövőben 
is hasonló módon számítunk. Nehéz időkben, amilyen ez a 
járványos időszak is, különösen nagy szükség van a lelkek 
gondozására. Nagy feladat hárult és hárul 2021-ben is a 
Római Katolikus Egyházra. Szeretném megköszönni Péter 
atyának is a jászladányiak körében végzett lelkiismeretes 
lelki gondozói munkáját, amellyel jelentősen megkönnyí-
tette a járvány okozta mentális többlet terhek elviselését. 
A járvány miatt sajnos idén sem sikerült megtartanunk 
minden olyan községi rendezvényünket, amelyekhez már 
hozzászokhattunk a magunk mögött hagyott évtizedben. 
Az első félév hagyományos rendezvényeit – Hagyományőr-
ző disznóvágás, Farsangi Nótaest, Jász-Piknik – teljesen 
elsöpörte a pandémia, miként az őszi, jótékony célú Erzsé-

bet-Katalin bált is. Egyedül Ladány Napját, és a hozzá kap-
csolódó Testvértelepülések napját tudtuk megrendezni a 
nyári-őszi „járványszünetben”. Azt is csak az éppen ér-
vényben volt szigorú járványügyi előírások enyhítésének 
köszönhetően. A COVID-veszély miatt foghíjasra sikeredett 
idén a különböző közszolgálati szakmákban dolgozók ha-
gyományos helybéli köszöntése is. Nem tudtuk megtartani 
a Szent György napot, a pedagógusnapot, a kitűnő tanulók 
köszöntését, a köztisztviselők napját, a Semmelweis napot, 
és a szociális munka napját sem. Helyette augusztus 20-ai 
ünnepség keretén belül minden érintettet egyszerre kö-
szöntöttünk, a Közszolgálati-díjak átadásakor. Jászladány 
közszolgálatáért-díjat kapott 2021-ben: Baginé Orosz Gab-
riella, Tolvajné Tolvaj Judit, Karkusné Dósa Zsuzsanna, Tán-
cos Zoltánné, dr. Nagy Ernő és a Jászladányi Móra Ferenc 
Általános Iskola. Megyei díjat vehetett át Lajosné Kiss Klá-
ra, valamint az Egyetértés Sportegyesület Darts szakosztá-
lya. Képviselő-testületünk úgy döntött, hogy díszpolgári 
címet idén sem adományoz senkinek. Végezetül pedig, 
szeretném megköszönni a segítséget mindazoknak, akik 
nélkül 2021-ben sem tudtam volna megfelelően ellátni a 
feladataimat. Köszönöm képviselők, a bizottsági tagok, a 
polgármesteri hivatali dolgozók, az intézményvezetők és 
minden intézményi dolgozó helytállását, és a helyi vállal-
kozók, valamint civil szervezetek aktív szerepvállalását. 
Külön köszönet illeti Pócs János országgyűlési képviselő 
úrat, Jászladány támogatásáért, valamint férjemet és csa-
ládomat, amiért lehetővé tették számomra a polgármeste-
ri feladataim elvégzését. Köszönet idén is mindenkinek, 

akire az újabb járványhullámok idején is számíthattam. 
Közeledik a karácsony és az év vége. Szeretnék befejezésül 
mindenkinek – minden jászladányi lakosnak, áldott, békés 
ünnepeket és boldog, vírusmentes új esztendőt kívánni. 
Vigyázzanak magukra, vigyázzunk egymásra! 

Bertalanné Drávucz Katalin 
polgármester 

Településünk életében történt 

FOGADÓÓRÁK! 
Értesítjük a lakosságot, hogy a polgármester  

vagy az alpolgármester  
minden hétfőn 9-11 óráig tart fogadóórát.  

A fogadóóra idején hívják a 
 06-57 / 817-951 telefonszámot! 

2021. szeptember 25-én, Ladány Napján. 

2021-ben Jászladány Közszolgálatáért-díjak kitüntetettjei 
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Tisztelt Olvasó, tisztelt Jászladányiak! 
Megint eltelt egy év, bár ezt mindenki tudja. Súlyos év-
nek nevezném a 2021-et. Szinte mindent felülírt a 
pandémia miatti központi és helyi intézkedések betartá-
sa, betartatása. Van, aki könnyebben, van, aki tragédiá-

val a háta mögött jutott 
el a mostani adventi 
időszakra. Úgy gondo-
lom, hogy Jászladány 
önkormányzatának kép-
viselő-testülete a pol-
gármesteri hivatal és 
intézményeink dolgozói 
helyt álltak ebben a 
helyzetben. Alpolgár-
mesterként elsődleges 
feladatom a polgármes-
ter asszony akadályozta-
tása esetén az ő helyet-
tesítése. Erre a tavaszi 
időszakban került sor. 
Mint állampolgár, és 

mint önkormányzati képviselőként az a véleményem, hogy 
az önkormányzati rendszer túl leszabályozott és hosszú 
távon nem előnyös az ilyen adottságokkal rendelkező tele-
püléseknek, mint Jászladány. Az eltelt év, folyamán több, 
szinte havi rendszerességgel voltam polgárőr szolgálatban. 
Szolgálatunk alatt igen sok lakost kellett figyelmeztetnünk. 
Véleményem szerint: egyre többen élnek saját értékrend 
szerint, nem riadnak vissza a közfeladatot ellátó személy 
rágalmazásától, illetve a munkájukat végző dolgozók veg-
zálásától. Májusban egy nagyon fontos döntést hoztam, 
mely nagyban befolyásolja eddigi életemet. A Képviselő-
testület úgy gondolta, hogy alkalmas vagyok a NÜVI veze-
tésére. Július elsejétől látom el ezt a feladatot. Lehet so-
kan értetlenül álltak e döntés előtt, de én úgy érzem, hogy 
tudunk bizonyítani. Magam részéről ezt a munkát egy nagy 
kihívásnak tekintem, és lendületet ad az, hogy a felmerülő 
igényeket egyből le tudom reagálni, és a NÜVI csapatával 
megoldani. Azért, azt meg kell jegyezni, hogy a jelen hely-
zetben ez nem kis erőfeszítés. A szakember hiány, illetve a 
versenyszférától messze elmaradó bérek, nem előnye a 
feladatok teljesítésének. Még soha nem mondtam, illetve 
írtam le ilyen beszámoló alkalmával, hogy a településért 
nem csak a Képviselő-testület, az önkormányzat és intéz-

ményei a felelősek. Felelőssége van az itt élő embereknek 
is, azért, hogy Jászladány élhető település legyen. Nem kell 
mindig gáncsoskodni, kritizálni a tenni akarók munkáját. 
Természetesen, aki segítségért fordul hozzánk és úgy ítél-
jük, hogy kell és tudunk segíteni, annak segítünk. Az elmúlt 
évekhez, sőt már évtizedekhez képest, egyre többet foglal-
kozom a szociális hátrányban lévőknek kifejlesztett progra-
mok helyi adaptálásával. Lehet súlyos következtetés, de 
nem látom az őszinte akaratot a célcsoportokban. Egyre 
jobban azt tapasztalom, hogy inkább várják az anyagi tá-
mogatást. Nem szeretnék ezzel az álláspontommal senkit 
megsérteni, sok kivétel van, de én most ezt tapasztalom. 

Öt hónapja 
vagyok a NÜVI 
megbízott ve-
zetője. Ezalatt 
az idő alatt, 
úgy érzem gör-
dülékenyen 
sikerült megol-
dani a települé-
sen felmerülő 
értékteremtés, 

karbantartási munkálatokat. Így, hogy szinte a nap nagy 
részében a központban az utcán megtalálható vagyok, így 
gyorsabban tudok segíteni a hozzám fordulókhoz. Az idén 
nagyon leszűkültek a rendezvényeink, igyekeztem minél 
több helyre eljutni és képviselni Jászladányt, illetve a kép-
viselő-testületünket. Negyed magammal tettünk eleget 
testvértelepülésünk, Csíkrákos meghívásának, Ladány Nap-
ján pedig, mikor ők is viszonozták látogatásunkat, Szilas 
község képviselőivel kiegészülve, próbáltunk segítséget 
nyújtani a gondtalan ittléthez. Büszkén mondhatom, hogy 
az Ozoróczky Mária Szociális Központ által fenntartott, 
korszerű épületben tudtuk vendégül látni testvértelepülé-
seink képviselőit. Képviselőségem közel húsz éve alatt na-
gyon kevés azon emberek száma, akikkel nem tudtam szót 
érteni. Ezt az előttem lévő időszakban is így szeretném 
folytatni. Köszönöm, hogy elolvasták rövid beszámolóm. 
Áldott, békés ünnepeket és jó egészséget kívánok minden 
jászladányi lakosnak! 

Bagi Zsolt 
alpolgármester 

KEDVES TESTVÉREK! 
Templomunk ünnepi miserendje: 

 

December 24. Szenteste 
     éjféli szentmise  24:00 óra 
December 25. Karácsony első napja 
         délelőtt     10:00 óra 
December 26. Karácsony második napja 
          reggel    08:00 óra 

ÉV VÉGI HÁLAADÁS ÉS ÚJÉVI ÜNNEPI MISEREND 
 

December 31. Év végi hálaadás  
         délután     17:00 óra 
Január 1. Újév napja, Szűz Mária Isten anyja 
         délután     15.00 óra 
 
 

Szeretettel hívjuk és várjuk  
településünk lakosait az ünnepi alkalmakra! 

Az Önök bizalmából 
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Az elmúlt év tapasztalatait, tevékenységeimet szeretném 
megosztani Önökkel. Próbálom továbbra is a település 
érdekeit képviselni. Az idei évben is kevesebbet tudtunk 

személyesen ülé-
sezni a vírushely-
zet miatt, hiszen 
egészen június 
közepéig polgár-
mesteri hatáskör-
be lett átruházva a 
döntéshozatal. A 
napirendek anya-
gát online kaptuk 
meg és vélemé-
nyeztük. Az év má-
sodik felében je-
lenléti bizottsági 

és testületi-ülések kerültek megtartásra, melyeken lehető-
ségeimhez mérten igyekeztem részt venni. Ez évben sike-
resen megrendezhettük a Ladány Napja rendezvényünket, 
melyen végre mindenki korlátok nélkül szórakozhatott. A 
délelőtt folyamán megrendezésre kerülő főzőversenyen 

még soha ennyi csapat nem nevezett. Ezen a megmérette-
tésen magam is részt 
vettem „bolti kis csapa-
tommal”. A változatos 
és színvonalas progra-
mok közül mindenki 
talált kedvére való ki-
kapcsolódási lehetősé-
get. A 2021-es év során 
támogattam a Ladány 
napi rendezvény meg-
valósítását, tiszteletdí-
jamból a Magyar Vörös-
keresztnek és a 
Jászladányi Polgárőr 
Egyesületnek ajánlot-
tam fel. Természetesen 
a jövőben is az itt élő 
emberek érdekeit szolgáló tevékenységet kívánok folytat-
ni. Kívánok településünk lakosságának kitartást, jó  
egészséget és békés, boldog karácsonyi ünnepet! 

Bajzáthné Bertalan Ildikó 

Az itt élőkkel közösen értük el eredményeinket 
Tisztelt Jászladányiak! Az egész világon jelen lévő korona-
vírus-járvány negatív hatásait kisebb hazánkban, 
Jászladányon is érezhettük 2021-ben is. A járvány miatt 
meghozott kormányzati intézkedések hatással voltak ön-

kormányzati, és civil 
életünkre egyaránt. Eb-
ben a kérdésben nem 
tud elég okos lenni az 
ember, mert olyan do-
logról van szó, melyet 
még nem ismer eléggé 
az emberiség. Számomra 
meggyőző volt virológus 
professzoraink vélemé-
nye, így amint lehetőség 
nyílt igénybe vettem, 
azóta mindhárom védő-
oltást. Önkormányzati 
képviselőként azt tudom 
elmondani a hamarosan 
véget érő évről, hogy a 

tervezett célkitűzéseinket nagy részben tudtuk teljesíteni. 
Nem véletlenül írtam, hogy „tudtuk”, mert ahhoz, hogy 
egy képviselő-testület jól végezze munkáját, majd egy tele-
pülés jól működjön, együtt gondolkodásra van szükség! 
Véleményem szerint Polgármester Asszony vezetésével az 
önkormányzati képviselők, a Polgármesteri Hivatal, a 
NÜVI, az önkormányzat minden intézményének dolgozói, 
valamint a közfoglalkoztatottak is Jászladány lakosságát 
szolgálták. Több esetben kértük Pócs János országgyűlési 
képviselő úr támogatását, akire mindig számíthattunk. Azt 

azért látnia kell a lakosságnak, hogy ez a Képviselő-testület 
nem ül a babérjain, még ha ennek ellenére olykor-olykor 
elégedetlenségeiket megfogalmazva, a facebook-on olvas-
hatjuk azokat. Itt szeretném megjegyezni, hogy a tisztáb-
ban látás érdekében, amikor a járványügyi intézkedések is 
megengedik, az előre meghirdetett nyílt bizottsági, és kép-
viselő- testületi üléseken vegyenek részt, és legyenek aktív 
részesei azoknak. 
2021-ben a meg-
tartható pénzügyi 
bizottsági és képvi-
selő-testületi ülé-
seken egy-két ki-
vétellel, aktívan 
részt vettem. Min-
den alkalommal 
lakosságunk, és az 
ö n k o r m á n y z a t 
m u n k a v á l l a l ó i 
megelégedésére 
próbáltam érvelni, 
e r e d m é n y e k e t 
elérni. Azt azért tudniuk kell, hogy az önkormányzatok mű-
ködése államilag kissé le van korlátozva, amely azt jelenti, 
hogy nem mindenben dönthetünk úgy, ahogyan mi szeret-
nénk. Erre egy példa: mi több éve azt szeretnénk, hogy 
településünk minden utcáját aszfalt borítsa, de a pályázati 
elképzeléseinket sajnos ebben a formában eddig még nem 
támogatták. Ezért évenként szakaszosan tudjuk ezt a fej-
lesztést majd megoldani. De azért idén is aszfaltoztattunk 
kettő utcát, a központban kész lett a szociális épület, a 

A jövőben is az itt élők érdekeit szolgálom 
Az Önök bizalmából 



AZ ORVOSI RENDELŐBEN ÉLETBEN LÉVŐ INTÉZKEDÉSEK! 
Kedves Betegek, kérjük Önöket, hogy a járványveszély okozta  
többletfeladatok ellátása miatt, a szükséges gyógyszerek felíratásához az  
Orvosi Rendelő falán, erre a célra elhelyezett, és a képen is látható,  
postaládát használják! Egy papírra, amely nem szükséges, hogy a betegirányító által kiadott  

dokumentum legyen, kérjük, hogy a kiváltani szándékozott gyógyszerek neve mellett, írják fel saját nevüket,  
lakcímüket, születési dátumukat, és a körzetükben dolgozó asszisztens nevét. Ezután ezt a papírt dobják be a  
postaládába, melyet minden nap kiürítenek és továbbítanak a megfelelő körzetekbe. Az orvosok felírják a kért 
gyógyszert és a vény a felhőbe kerül.                   EGYÜTTMŰKÖDÉSÜKET ÉS MEGÉRTÉSÜKET KÖSZÖNJÜK! 
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 piactéren kész lett a parkoló egy része, épültek csapadék-
víz-elvezető csatornák, készültek tervek vízelvezető árkok-
ra, utakra, az utcán kóborló kutyák számát visszaszorítot-
tuk, év végére a közterületen, de leginkább külterületen 
megállítottuk az illegális szemétlerakókat. Ezeket az ered-
ményeket is KÖZÖSEN értük el. Szükség van minden jóér-
zésű emberre, akiknek még fontos, hogy milyen környe-
zetben éli mindennapjait. Én még mindig bízom abban, 
hogy több tisztességes ember él itt, és megtaláljuk egy-
mással a közös hangot. Ha nem így lesz, Jászladány elve-
szik. Vannak, akik azt gondolják, nekik csak jogaik vannak. 
Akik ma ezt gondolják, később ők is elvesznek, amikor már 
a húzóerők nem lesznek. Mint már tudják is, a jobb közbiz-
tonság elérése, lakókörnyezetünk élhetőbbé tétele szív-
ügyem. Ezért, törvényes keretek között, minden tőlem 
elvárhatót megteszek! Testületi üléseken is, és a civil élet-

ben egyaránt. Több havi tiszteletdíjamat ajánlottam fel a 
Jászladányi Polgárőr Egyesület részére, melyből a nagyon 
hatékonyan működő kamera rendszerünket bővítettük, 
korszerűsítettük. Itt is szeretném megköszönni képviselő-
társaim tiszteletdíj felajánlásait is, akik minden közbizton-
sággal kapcsolatos javaslatomat támogatták. Jövő tavasz-
szal nagyon fontos választáson fogunk részt venni. Válasz-
tanunk kell a biztosan előre haladó jelenlegi kormány, és 
több aprócska baloldali pártból álló „összefogás” között. 
Véleményem szerint Magyarország, és Jászladány előreha-
ladását a jelenlegi kormány koalíció tudja biztosítani a jö-
vőben is. Kérem a tisztelt lakosságot, hogy önkormányzati 
és közbiztonsági kérdésekben továbbra is keressenek biza-
lommal! Köszönöm megtisztelő figyelmüket! Áldott, békés 
karácsonyt, és boldog új esztendőt kívánok minden 
Jászladányon élő embernek!         Bertalan László 

Az Önök bizalmából 

Nagy teher hárult az egészségügyi dolgozókra 2021-ben 
Dr. Bakos Beáta vagyok, 26 éve háziorvosként dolgozom 
Jászladányon. Ebben a ciklusban is az Ügyrendi-Jogi-
Szociális Bizottság tagja vagyok. A 2021-es év a tavalyihoz 
hasonlóan a pandémia rendkívüli időszaka miatt sokban 
különbözött az eddigi évektől. A járványügyi szabályoknak 
megfelelően sok testületi és bizottsági ülés elmaradt az év 
első felében, a Polgármester és a Jegyző saját hatáskörben 
döntött, ezekről később beszámoltak a testületnek. Sajnos 
ezt az évet is tönkre tette a Covid. Az egyetlen rendezvé-

nyünk a 
szeptem-
beri Falu-
nap volt, 
ahol nagy 
örömünk-
re, tud-
tunk talál-
k o z n i 
szilasi és 
e r d é l y i 
barátaink-

kal. Nekem személyes szerencsém, hogy sikerült eljutni 
szeptemberben Oromhegyesre, ahol új községvezetés és a 
régi barátok fogadtak minket nagy szeretettel. Mindig na-
gyon fontos feladatomnak tartottam az Orvosi Rendelő 
érdekeinek képviseletét. Ebben a kritikus időszakban nagy 
teher hárul minden egészségügyi dolgozóra, a betegek 
pedig kis kivétellel elég türelmetlenek, agresszívek. Emiatt 

kellett új, rendkívüli 
szabályokat bevezetni a 
rendelő működésébe, 
amely nem nyerte el 
sokak tetszését, de 
nincs más választásunk, 
hogy működőképesek 
tudjunk maradni. Sajnos 
egy fővel kevesebben is 
vagyunk tavaly decem-
ber óta. Az oltások még 
mindig megosztják a 
lakosságot, a két tábor 
nézetei nem közelednek 
egymáshoz, gyakran 
családon belül is vesze-
kedést okoz a nézetkü-
lönbség. Gyakori prob-
léma, hogy sajnos, aki tudván tudja, hogy beteg, mégis 
eljár dolgozni, boltba stb., ezzel komoly veszélyt jelent a 
környezetre, és ez is oka, hogy hihetetlen gyorsan terjed a 
járvány. A beszámolóm végén kívánok mindenkinek egész-
séget, a betegeknek gyógyulást! Kívánom, hogy a jövő év-
ben már legyenek rendezvények, bálok, a barátok újra ta-
lálkozhassanak (maszk nélkül)! Legyen áldott karácsonya 
mindenkinek! Egészségben gazdag, boldog új évet 
Jászladány minden lakójának!  
                Dr. Bakos Beáta 
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Tisztelt Választópolgárok, kedves Jászladányiak! Nehéz 
feladat a 2021. évben történt képviselői munkáról egzakt 
beszámolót írni. Amíg a 2020-as év a COVID 2019. világ-
járvány miatt kialakult új, bizonytalan helyzettel való 
szembetalálkozásról, „leállásról” és a megoldások óvatos 
kereséséről szólt, addig 2021-re tudomásul kellett ven-
nünk, hogy a vírus, ugyan az oltásoknak, védekezésnek 
köszönhetően szelídült, de itt maradt közöttünk és min-
dennapjaink része lett. Feladatainkat a megváltozott kö-
rülményekhez kell igazítanunk. Az év első felében a jár-
ványügyi előírások miatt a Képviselő-testületi ülések to-
vábbra sem voltak megtarthatóak. A Képviselő-testület 
hatáskörébe tartozó feladatokat a Polgármester átruhá-

zott hatáskör-
ben végezte. 
Új munkarend 
került kialakí-
tásra, amely-
ben a testületi 
h a t á s k ö r b e 
tartozó ügyek-
ről folyamatos 
tájékoztatást 
kaptunk a Pol-
gármestertől, 

a jelentősebb ügyeket írásban véleményeztük, a munka e-
mailben, telefonon folyamatosan zajlott. Köszönet Polgár-
mester Asszonynak a korrekt ügymenetért! A lakosság ta-
pasztalhatta, hogy az önkormányzati intézményrendszer, a 
személyes kontaktus minimalizálása mellett, egész évben 
folyamatosan működött. Tapasztaltam a megkeresések-
ből, hogy ez mind a polgárok, mind az önkormányzati dol-
gozók részéről sok türelmet és megértést igényelt, ame-
lyet szeretnék mindenkinek megköszönni. A járványügyi 
előírások enyhülésével, az év második felére – 2021. június 
hónaptól – ismét személyes jelenlét mellett voltak meg-
tarthatók a Képviselő-testületi ülések. A havi egy soros 
testületi ülés, Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság, valamint a 
Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság ülése mellett, 
szükség volt rendkívüli ülések tartására is. Mindezen ülé-
sek alapos és szakmailag korrekt előkészítéséért köszönet 
a Jegyző úrnak és irányítása alatt dolgozó önkormányzati 
szakembereknek. Jászladányon kialakult gyakorlat, hogy 
ellentétben a Polgármesterrel a Képviselők nem tartanak 

fogadóórát. Adódik ez a község méretéből, hogy ismerjük 
egymást, és abból, hogy valamennyi képviselő könnyen és 
gyorsan elérhető. Én is igyekeztem a lakosság rendelkezé-
sére állni, akár ügyvédi 
rendelés során találkoz-
tunk, akár a magánjellegű 
ügyintézés közben pl. pia-
con, orvosi rendelőben. 
K ö s z ö n ö m  a 
Jászladányiaknak, akik az 
idei évben kérdéseikkel, 
problémáikkal megkeres-
tek, támogatták munkám 
és köszönet azoknak is, 
akik építő jellegű kritiká-
jukkal ösztönöztek együtt-
gondolkodásra. Voltak 
kisebb ügyek, amelyben 
gyors megoldás született 
pl. a piacon elkészült új 
biciklitároló vasszerkezetének apró módosítása a lakosság 
kérésére, amellyel helyreállításra került a lángosos bódé 
melletti kedvelt átjáró. Itt szeretném megköszönni a NÜVI 
dolgozóinak, akik mindig készséggel álltak rendelkezésre a 
technikai problémák megoldásában szaktudásukkal. És 
voltak fajsúlyos kérdések: sokan értetlenül álltak a telepü-
lési támogatásokról szóló önkormányzati rendelet 
(6/2021. (V.25.)sz. önk.r.) módosítása előtt, amely az eddig 
a lakosságnak alanyi jogon járó támogatásokat kérelemhez 
és rászorultság bizonyításához köti. Itt sikerült többekkel 
megkeresésükre egyértelműen tisztázni, hogy ezzel a ren-
deletmódosítással a Kormányhivatal törvényességi felhívá-
sának tett eleget az önkormányzat, majd a lehetőségekhez 
és a lakosság igényeihez mérten ismét módosítottuk a ren-
deletet, megemelve az igénylés feltételeként előírt, egy 
főre jutó jövedelmi határt, hogy minél több lakos tudja 
igénybe venni az önkormányzati támogatásokat. Köszönet 
a lakosságnak, aki megértette és tudomásul vette a válto-
zást. A 2022-es év remélem, a még aktívabb kommunikáci-
óról szól. Hiszen együtt gondolkodva és cselekedve tudha-
tunk magunk mögött majd egy sikeres 2022-es évet is! 
Kívánok Jászladány minden Lakosának áldott karácsonyt és 
erőben, egészségben gazdag, boldog új évet! 

Dr. Mikola Nóra 

Köszönöm, hogy problémáikkal megkerestek 

Tisztelt Jászladányiak, tisztelt lakosok! Hiszem, hogy az 
elmúlt egy évben felmerült sok-sok nehézség ellenére 
sem vesztette el hitét senki abban, hogy hamarosan a 
megszokott módon élhetjük életünket. A társasági élet és 
baráti kapcsolatok korlátozása, a bizonytalanság érzése 
hosszú időn keresztül településünk mindennapjaira is 
rányomta bélyegét. Immár 7. éve törekszem arra, hogy 
Önökért, lakosokért, településünk fejlődéséért minden 
tőlem telhetőt megtegyek. Rendszeresen részt vettem a 

testületi üléseken, Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bi-
zottsági tagként a bizottsági üléseken, akár soros vagy so-
ron kívüli ülés volt. Bizonyos napirendi pontok megtárgya-
lása hosszabb időt igényelt, azért, mert szívünk szerint 
minden kérésnek eleget szeretnénk tenni, de sajnos a költ-
ségvetési keret ezt nem teszi lehetővé, így mérlegelnünk 
kellett, hogy mi a fontosabb, mi szolgálja legjobban a lako-
sok érdekeit. A jó és együttműködő kapcsolat ápolására 
törekedtem minden önkormányzati intézménnyel, civil 

„Áldás, békesség, elfogadás” 

Az Önök bizalmából 
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Szeretném tájékoztatni Önöket a 2021-es esztendő ta-
pasztalatairól. A világjárvány kisebb-nagyobb intenzitás-
sal egész évben jelen volt Magyarországon, sőt 2021 

őszén a járvány negye-
dik hulláma Jászladányt 
is fokozottan elérte. A 
vírus megnehezítette a 
mindennapi életünket. 
Ennek ellenére igyekez-
tünk településünkön 
gyorsan és a lehető leg-
jobb döntéseket hozni. 
Az elmúlt évekhez ha-
sonlóan az Ügyrendi-
Jogi-Szociális Bizottság 
elnökeként tevékeny-
kedtem. A bizottsági 
üléseink minden hónap 
utolsó keddjén voltak, 
de szükség szerint rend-

kívüli ülést is tartottunk. Mindenki mindig gyorsan, haté-
konyan, szakszerű információkkal, adatokkal, helyzetérté-
kelésekkel segítette a bizottság munkavégzését. A képvise-
lő-testület döntéseinek előkészítése érdekében megvitat-
tuk a feladatkörünkbe tartozó ügyeket, azokat vélemé-
nyeztük, illetőleg állást foglaltunk, a képviselő-testület elé 
terjesztettük az általunk meghatározott előterjesztéseket, 
bizottsági állásfoglalásokat, közreműködtünk a feladatkö-
rünkbe tartozó önkormányzati rendeletek és határozatok 
előkészítésében, végrehajtásuk szervezésében és ellenőr-
zésében. A bizottság tagjai aktívan tevékenykedtek a mun-
kában, megvitatták az eléjük kerülő, szakszerűen előkészí-

tett előterjesztéseket, ezt követően hoztuk meg a bizottsá-
gi határozatokat. A bizottság személyes és hatósági ügyek-
ben mindig zárt ülésen döntött, egyéb ügyekben az ülések 
nyilvánosak voltak. Végrehajtottuk a részünkre meghatá-
rozott éves feladatokat. A kitüntető címek adományozásá-
nak előkészítésekor élt a bizottság javaslattételi jogával. Az 
idei évtől a természetbeni, illetve anyagi juttatás megítélé-
se nem csupán a bizottság feladata. A kérelmek elbírálása 

az egy főre 
eső jövedelem 
mértékéhez és 
j á s z l a d á n y i 
l a k h e l y h e z 
kötött. A bi-
zottság tagjai-
val együtt, 
viszont ki-
emelten fi-
gyeltünk a 
jövedelemha-

tárok megállapításakor arra, hogy a kérelmeket minél több 
jászladányi lakos beadhassa. Nagy örömünkre szolgál, 
hogy az idén is tudunk fenyőfát, és vásárlási utalványt biz-
tosítani településünk kérelmező lakosainak. Az előző évek-
hez hasonlóan nem volt lehetőségünk kérelem nélküli tá-
mogatást adni. Kötelező dokumentummá vált a jövede-
lemigazolás és a lakcímkártya. Ezen dokumentumok mellé-
kelését törvény írja elő. Ezúton köszönjük a Polgármesteri 
Hivatal dolgozóinak áldozatos munkáját, hiszen számukra 
ez rengeteg többletmunkát jelent. A bizottság a jogsza-
bályokban foglalt előírások betartásával végezte a képvise-
lő-testület munkáját segítő tevékenységét. Köszönet illeti 

A világjárvány megnehezítette mindennapi életünket 

szervezettel, nyugdíjas klubokkal. Amiben tudtam segítet-
tem munkájukat, kölcsönösen támogattuk egymást. Itt 
szeretném megemlíteni, hogy ebben az évben is, mint a 

helyi vöröskereszt titká-
ra fontosnak tartottam a 
rászoruló családok segí-
tését, amely most még 
jobban felértékelődött. 
Képviselőtársaimmal 
(Bertalanné Drávucz Ka-
talin, dr. Bakos Beáta, 
Bagi Zsolt Arnold, Berta-
lan László) tiszteletdí-
junk felajánlásával segí-
tettük a Berinde csalá-
dot. A vöröskereszt helyi 
alapszervezetének köz-
reműködésével vásárol-
tunk a felajánlásokból, 
több mint 250. 000 fo-

rintból, életkörülményeik javítása érdekében járólapot, 
nyílászárókat. Sajnos mindkét gyermekük beteg, folyama-
tos kórházi kezelésre szorul. Áldás számomra, hogy ilyen 

együttműködő és önzetlen képviselőtársaim vannak, akik 
minden helyzetben próbálnak segíteni. A Berinde család 

nagyon hálás 
volt a segítsé-
gért. A jövő-
ben is, mint 
képviselő, 
mint magán 
ember nyitott 
maradok arra, 
hogy meghall-
gassam az 
önök problé-
máit, építő 

kritikáit, igyekszem arra mindig megoldást találni, azért, 
hogy békességben élhessünk egymással. Együtt tudjuk 
közösen jobbá, szebbé tenni kicsiny településünket. Min-
denkit arra szeretnék kérni, hogy elfogadóak legyünk egy-
mással és az ünnepek közeledtével se feledkezzünk meg az 
óvintézkedésekről, hisz így óvhatjuk meg önmagunkat, 
szeretteinket. Békés ünnepeket kívánok mindenkinek. 

Gyárfás Lajos 
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2021. december Az Önök bizalmából 
a Bizottság tagjait is, hogy jelenlétükkel biztosították a ha-
tározatképességet, aktív részvételükkel pedig a megalapo-
zott döntések meghozatalát. Az év során a tiszteletdíjam-
ból támogattam a helyi intézmények alapítványait, a Pol-
gárőrséget és a Vöröskereszt Szervezetét. Továbbra is szá-

mítok a lakosság segítségére, véleményére az önkormány-
zati munkámhoz. Kívánok mindenkinek békés, boldog, sze-
retetteljes karácsonyt, boldog új esztendőt és nagyon jó 
egészséget településünk minden lakójának!  

Seresné Lados Éva 

Legyünk figyelmesek embertársainkkal! 
Mélyen tisztelt jászladányi Polgárok! Az Önök megbecsült 
döntésének köszönhetően ismételten magam mögött 
tudhatok egy éves képviselői munkát Jászladány testüle-

tében. Nem mondha-
tom, hogy könnyű év 
volt. A világot sújtó 
pandémia most is meg-
nehezítette a döntés 
előkészítő, a döntési és a 
végrehajtási munkálato-
kat. Az évben is, - az elő-
ző évhez hasonlóan, - a 
Testület által létrehozott 
Pénzügyi Ellenőrzési és 
Közbeszerzési Bizottság 
vezetését láttam el. Ki-
emelt elképzeléseim 
közé tartozott a 
jászladányi piac megúju-
lásának elindítása, a köz-

pont ezen területének mielőbbi rendezése. Szeretném, ha 
a településünk piaca újabb ékessége lehetne környeze-
tünknek, ha az itt átutazók, az ide látogatók, illetve az itt 
kereskedők és vásárlók méltó környezetben találkozhatná-
nak. A bizottsági munkám során igyekszem mindenkor a 
lakosok érdekeit képviselni, fontosnak tartom elítélni a 
szükségtelen, rossz emberi cselekedeteket, a lehetőségek-
hez mérten rámutatni, meggátolni ennek terjedését. Javí-
tani akarom a tisztességesen dolgozó honfitársaim életkö-

rülményeit, meg kívánom őrizni környezetüket az egészsé-
ges élethez, a hétköznapi nehézségeik leküzdéséhez. Kiál-
lok az érdekeikért, döntéseim során nem járulok hozzá 
számukra sérelmes helyzetekhez. Támogatom a helyi civil 
szerveződések tevékenységét, kiemelten a Vöröskereszt 

helyi szerveze-
tét, a Polgárőr 
Egyesület mun-
káját. Jelenlé-
temmel, közre-
működésemmel 
mutatok rá a 
megemlékezési 
ü n n e p s é g e k 
fontosságára, 
az összetarto-
zásra, a békés 

egymás mellett élés kinyilvánítására. Kedves Barátaim, 
Honfitársaim! Manapság rossz idők járnak! Nap, mint nap 
közöttünk jár a betegség, az elmúlás. Befolyásolja a hét-
köznapjaink alakulását, a munkánk elláthatóságát, a meg-
élhetésünk, a baráti, és családi kapcsolataink alakulását. A 
közös rendezvények, közösségi események létrehozását, 
bonyolítását. Mindent átalakít, megváltoztat ez a nem kí-
vánt helyzet. Legyünk hát fegyelmezettek, és figyelmesek 
a környezetünkkel, embertársainkkal. Kívánom mindenki-
nek, hogy az elkövetkezendő ünnepek boldogan teljenek, s 
az új év hozzon mindenki számára elérhető sikereket,  
békességet!               Tóth Imre 

Rejtvény 

 

2021. december 

REJTVÉNY SZELVÉNY 

A rejtvény megoldását kérjük az alábbi 
címre beküldeni: Nagyközségi József  
Attila Művelődési Ház és Könyvtár  
(5055 Jászladány, Kossuth Lajos u. 110). 
 

Beküldési határidő: december 29. 
 

A novemberi számunk szerencsés  
nyertese: Bakos Lászlóné (Tűzoltó u.), 
aki a Ladányi Hírek féléves előfizetését 
nyerte. Az előfizetés 2021. december és 
2022. május között érvényes. 
 

Továbbra is buzdítjuk olvasóinkat  
a rejtvényfejtésre! 

A Nyertesnek gratulálunk!  

Decemberi megfejtésünk a 
képen látható férfi neve.  
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2021. december Újabb nyertes pályázat 
Településfásítási Program 

Felfigyeltünk az Agrárminisztérium által indított Telepü-
lésfásítási Programra. A minisztérium az egyértelműen 
pozitív tapasztalatok alapján további egy milliárd forintot 

biztosít a 10 ezer fő alatti települések számára, így 2021 
őszén, valamint 2022 tavaszán 24 ezer fát ültethetnek el 
Magyarország legnagyobb belterületi fásítási programjá-
ban. A Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-
testületi döntést követően első lépésként a regisztrációt 
kellett elvégezni, majd az őszi ültetésű fákra vonatkozó 
igényeket július 5-én nyújtottuk be az https://

orszagfasitas.hu oldalon keresztül. 19 fafajból lehetett vá-
lasztani. A minisztérium most is teljes ültetési csomagot 
biztosított, amely a nagyméretű földlabdás sorfa mellett 
annak tárolását, nevelését, szállítását, és az ültetéshez 
szükséges eszközöket (mint támasztó karó, mulcs és favé-

dő rács) is tartalmazza. A program célja, hogy népszerűsít-
se a Vidékfejlesztési Program erdőtelepítési támogatásait 
és javítsa a települések környezeti állapotát. Egyeztetve az 
intézményekkel, négy helyszínre az alábbi sorfákat ültették 
el: a Rákóczi úti Óvoda udvarára 2 db Gömb szivarfa, 3 db 
Keskenylevelű kőris, 2 db Puszta szil, a Petőfi úti Óvodába 
2 db Keskenylevelű kőris, 2 db Puszta szil és 1 db Gömb 

szivarfa került. Az Ozoróczky Mária Szociális Központ Pe-
tőfi Sándor u. 4/b szám alatti telephelyének a udvarán: 
10 db Gömb szivarfa, míg Jászladány Nagyközségi Önkor-
mányzat Hősök tere parkjában: 4 db Gömb szivarfa, 3 db 

Amerikai hárs áll. A program lebonyolítását a KEFAG Kis-
kunsági Erdészeti és Faipari Zrt. végezte, együttműködés-
ben az Országos Erdészeti Egyesülettel, mely a szakmai 
hátteret biztosította. Az igényelt fák rövid ismertetője: 
Amerikai hárs - Tilia americana „Nova”: 20-30 méteresre 
megnövő, sudaras ágrendszerű, széles tojásdad koronájú 
fa. Leveleit későn hullatja le. Sárga, illatos virágait július-
ban hozza. Gömb alakú makk terem rajta. Gömb szivarfa - 

„Catalpa bignonioides Nana”: 3-5 méteres, lapított gömb-
koronájú, sűrűn ágas fajta. Virága és termése nincs. Kes-
kenylevelű kőris - „Fraxinus angustifolia sp.”: 20-35 mé-
terre is megnövő, széles kúpkoronájú fa. Ősszel a levelei a 
sárgától a vörösön át a liláig színeződnek. Puszta szil - 
„Ulmus pumila Puszta”: 10-12 méter magasra megnövő, 

alacsonyan elágazó, gyors növekedésű fa. Kétivarú, fehér 
virágai csomókban, lombfakadás előtt jelennek meg.  

Gonda Zoltánné 
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2021. december 50 éve történt 
Múlt idéző a jelenben 

,,Ballag már a vén diák…” hangzott el 50 évvel ezelőtt a 
jászladányi Hősök téri Általános Iskola 8.b osztályos ta-
nulói búcsúzásakor, akik egykoron mi voltunk. ,,Tovább, 
tovább…” hangzott, és elindult a nagybetűs élet 33 vég-
zős kisdiák részére. ,,Tovább, tovább…” és mentünk az 
úton, csak közben elröppent egy fél évszázad. Mit is je-

lent 50 év? Kimondani nehéz, leírni könnyebb, hiszen az 5 
után csak egy 0-át kell írni, de valóban így van? Senki nem 
tudhatta, hogy ez az út mivel lesz kikövezve. Mindenki ta-
lált küzdelmet, akadályokat, sok-sok feladatot, megannyi 
keserűséget, de mindig ott vártak a csodák is, a felhők kö-
zül mindig előbújt a Nap. Nagy izgalommal készültünk és 
vártuk a találkozót! Vajon mindenkit megismerünk? Vajon 
ki ő? Olykor kérdeztük is suttogva egymástól. A várva-várt 
találkozón dióhéjban elmondtuk mi-minden történt velünk 
ez idő alatt, kit hová irányított a sors, majd kerestük az 
együtt töltött 4 év élményeit. Minden osztálytársunkra 
büszkék vagyunk, hiszen mindannyiunkból becsületes, ér-
tékteremtő felnőtt lett, akik magas hivatástudattal, kiváló 
szakmaisággal állnak helyt az életben. Sajnos már nagyon 
sokan nem tudják járni az élet útját, osztálytársaink közül 
7 főre, és volt tanárainkra, köztük Horti Julianna osztályfő-
nökre emlékeztünk nagy tisztelettel, néma főhajtással. 
Sajnos a volt tanáraink közül már csak 2-en élnek, Bíró 
Istvánné, Bernuska és Szűcs István. Ők örömmel elfogad-
ták a meghívásunkat és emlékeikkel, anekdotáikkal emel-
ték a jubileumi találkozó színvonalát, ahol 15 volt diák tu-
dott részt venni. Egyre jobb hangulatban telt a délután, az 
idő nagyon gyorsan elrepült, sok mindent tudtunk volna 
még egymásnak mondani, sok történetet mesélni, de 50 
év története néhány röpke órába nem fér bele. Elhatároz-
tuk, hogy 5 év múlva újra találkozunk! Így búcsúztunk el 
egymástól. „Lejátszani csak azt a kottát tudod, melyet ma-

gaddal hoztál. Sok mindent variálhatsz. Elronthatod. Rosz-
szul játszhatod. Szépen játszhatod. Rögtönözhetsz. Szóla-
mokat megváltoztathatsz benne; oda is vághatod a hege-
dűdet, hogy darabokra törjön, de a Nagy Kottádtól nem 
térhetsz el lényegesen. Elronthatod az életedet, és kihoz-
hatsz belőle gyönyörűséget is: de akár csúnyán, akár szé-
pen, sőt csodálatosan játszod: a TE DALOD SZÓL!” (Müller 
Péter) Ezzel az idézettel köszöntöttük többek között Rácz 
Pált, Palit is, aki hegedűjével bejárta a fél világot, majd 
hegedűkészítésben ért el kimagasló nemzetközi sikereket, 
és együtt énekelte velünk 1971-ben a ,,BALLAG MÁR A 
VÉN DIÁK TOVÁBB, TOVÁBB…” Ezúton szeretnénk köszö-
netet mondani Tóth Lajosnak és Túri Jánosnak akik elindí-
tották és megszervezték ezt a találkozót, Gondáné Rimóczi 
Katalinnak aki sokat segített a volt osztálytársak  
felkutatásában.        Nagy Andrásné /Nagy Ilona/ 

Gara Gellértné /Tóth-Mácsai Márta/ 

Az 1970-ben végzett 8.b osztály tanulóinak és  
pedagógusaink névsora.  

Felső sorban a fiúk balról: Kiss István, Bíró József, Nagy 
László†, Káldi József, Pomázi Sándor†, Homoki Imre, Kiss 
Ottó, Rácz Pál, Vadkerti Lajos, Gyáfrás Lajos, Horváth  
Géza†, Tóth Lajos, Turbacs József† 
A lányok balról jobbra: Kalmár Etelka†, Sziráki Ibolya,  
Tálas Gabriella, Rimóczi Katalin, Bagi Mária†, Krizsán  
Mária, Lázár Mária, Antal Rozália, Nagy Ilona, Lajkó Klára, 
Vince Ágnes, Tóth-Mácsai Márta, Lázár Márta†, Varga 
Stefánia, Holló Györgyi, Homoki Julianna, Korpás Mária, 
Tálas Teréz, Gyárfás Erzsébet. 
Tanáraink balról : Szűcs István, Tálas László†, Csécsei 
Miklósné†, Borics Mária†, Bíró László†, Hor  Julianna†, 
Kalla Tibor-igazgató, Túri Ernőné†, Bíró Istvánné, Antal 
Károly†, Vincze Gábor† 

 

A Ladányi Hírek szerkesztősége  

kegyelemteljes karácsonyi ünnepeket  

és békés, boldog új esztendőt kíván 

minden kedves előfizetőjének,  

olvasójának, hirdetőjének  

és településünk valamennyi lakójának!  

Köszönjük a bizalmukat! 

 

LEGYEN AZ ELŐFIZETŐNK! 
Ha szeretne értesülni a települést érintő  

legfontosabb hírekről, aktuális eseményekről,  
múltunk és jelenünk történéseiről, vagy  

megajándékozná rokonait fizessen elő lapunkra! 
Az éves előfizetés díja 3000 forint. Ha tájékozódni  

szeretne, hívja a 36/30-434-43-82-es telefonszámot! 



A Jász Múzeum igazgatója, Hortiné dr. Bathó Edit szer-
kesztésének köszönhetően megjelent egy gazdagon il-

lusztrált kötet, amely 
nemes egyszerűséggel 
a „Jászkapitányok” 
címet viseli. Az A/5-ös 
méretű munka több 
feladatot is ellát. Min-
denképpen megemlít-
hető az ismeretátadás. 
Farkas Kristóf Vince 
bevezető tanulmánya 
a jászkapitányok kö-
zépkortól a Jászkun 
Kerület megszűnéséig 
dolgozza fel a jászkapi-
tányi tisztség történe-
tét és közli a tisztséget 

betöltők névsorát. A kötet szerkesztője röviden vázolja a 
jász- és kunkapitányok 20-21. századi feladatait, valamint a 

bevezető tanulmánnyal összevetve a modernkori sajátos-
ságokat. Ennek az újjáéledő hagyománynak a korai idősza-
kába is betekintést enged. A mű egy másik jelentős egysé-
gét a modernkori jászkapitányok életrajza adja. A kapitá-
nyok és kapitánynék polgári életrajza mellett, mindig kitér 
a tisztségben (legyen szó regnáló vagy akár már leköszönt 
kapitányról) betöltött tevékenységre is. Ladányi vonatko-
zásban megjelenik a 2004-ben megválasztott Gubicz István 
és felesége, Molnár Éva, valamint a 2017-ben megválasz-
tott Bertalan János és felesége, Rimóczi Erzsébet is. A 
munka utolsó kétharmadát egy képösszeállítás adja, amely 
a modernkori jászkapitányok elmúlt 23 évét szedi kronolo-
gikus sorrendbe. A kötet célja szemmel láthatóan a lassan 
negyedszázada felelevenített hagyomány további ápolása 
és erősítése, a kapitányi feladatok és tevékenységek be-
mutatása, személyük közelebb hozása. Az összesen 205 
oldalas könyv felől érdeklődni a Jász Múzeumban és a 
Nagyközségi Könyvtárban is lehetséges.  

Vincze János Farkas 
levéltáros 
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2021. december 

Amit a jászkapitányokról tudni lehet 
Olvasólámpa 

Nem szokványos re-
gényt ajánlok, hanem 
egy meggyötört testbe 
zárt lélek naplóját: 
Anne Sward: A láthatat-
lan menyasszony című 
művét. A történet egy 
svédországi esküvővel 
és még azon az éjszakán 
született leánygyermek-
kel kezdődik. Ki is tulaj-
donképp a „láthatatlan 
menyasszony” és ki is 
valójában a lánya, Vera? 
Sandrine egy franciaor-
szági kikötővárosban 
született egy három 

gyermekes család középső lányaként. Anyja munkája mel-
lett a francia ellenállásnak dolgozott. A háború küszöbén 
az anya gyermekeivel, férje lengyelországi hegyi falujába 
költözik, ahol folytatja ellenállási tevékenységét. A német 
megszállás alatt Sandrine anyját főbe lövi egy katonatiszt, 
őt pedig ágyasává teszi. A háború utolsó telén sikerül meg-
szöknie fogva tartójától és várandósan, egy nőket szállító 
buszon, Svédországba érkezik. Itt kanyarodik vissza a tör-
ténet a napló elejéhez. Gondoljunk bele: egy gyereklány a 
háború viharában, elveszettnek érezve magát, aki nem 
tudja elfogadni anyaságát, mert túl mély a fájdalom a lel-
kében. Csak a túlélés ösztöne élteti. Egy éjjel elmeséli Ve-
rának az életét, szenvedéseit, próbál a miértekre választ 
adni. Érdemes kézbe venni, elolvasni ezt a drámai naplót, 
átérezni egy emberi sorsot, megérteni miért „láthatatlan” 
ő, Sandrine. Ez a könyv a Nagyközségi Könyvtárban  
megtalálható, kikölcsönözhető.        Nagy Andrásné 

Emberi sorsok naplója 
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2021. december Érdekesség 
„Szalonczukkedli” és angyalhaj 

Nem tudom, ki hogyan van vele, nekem legkedvesebb 
ünnepem a karácsony és mivel engem a hetvenes évek-
ben pottyantott le a gólya drága anyám és apám fészké-
be, amikor felidézem ezt az ünnepet, akkor érzem a sült 
tök, a hajában sült krumpli és a pattogatott kukorica illa-
tát. Látom magam előtt a papírdíszekkel, nem műanyag, 
hanem üvegfigurákkal, a villanyégősor helyett a gyertyá-
val, az angyalhajjal és az elmaradhatatlan szaloncukorral 
díszített „igazi, élő” fenyőfát. De ahogyan megváltozott a 
fa megvilágítása, és a díszek anyaga, úgy a szaloncukor 
sem a régi már. Az, hogy kinek melyik ízlett jobban, melyik 
tetszett jobban, ízlés kérdése. Gyerekkoromban volt a fe-
hér vaníliás, a rózsaszín puncsos és a barna kakaós, nem 
csoki bevonatos, hanem az úgynevezett „konzum” szalon-
cukor. Olyan kemény volt némelyik, hogy ha megreptette 
az ember, ablakot lehetett vele törni. Akkor még fehér 

rojtos, papírba csomagolva, és ezüst fóliával betekerve, 
csak később jöttek a színes nylon bevonatok, rajtuk fenyő-
fa, angyalka és ízesítésében is megjelentek a gyümölcsös, 
gesztenyés, később a zselés változatok, ma pedig már sok-
féle színbe csomagolva, több mint százféle íz közül választ-
hatunk. De azt tudja-e a kedves olvasó, hogy a szaloncukor 
olyan „magyar dolog”?! És azt tudja-e, hogy régen „úri” 
kiváltság volt, ha valakinek volt a fáján?! Maga a szaloncu-

kor őse feltehetően a XIV. századi Franciaországból szár-
mazik és a mai fondanthoz, azaz a főzött cukormasszához 
lehetett leginkább hasonló. Ebből a cukor masszából alakí-
tottak ki kis méretű cukorkákat, bon-bonokat, majd ízesí-
tették gyümölccsel, fűszerekkel, folyadékkal, majd csoma-
golták sztaniol papírba. Hogy pontosan hogyan került ez az 
édesség Magyarországra, nem tudjuk, valószínűleg német 

közvetítéssel. Nálunk a 19. században kezd elterjedni, kez-
detben még nem a karácsonyfán, hanem vendégváró fa-
latkaként, édesség formájában, kis tálkában az asztalra 
téve. Innen származik a 
neve is. A vendégváró 
hely a gazdagabb csalá-
doknál a szalon volt, itt 
helyezték el a vendégek 
részére. Nevet írónk, Jó-
kai Mór adott neki 
„szalonczukkedli”, így ne-
vezve el ezt a fajta papír-
ba csomagolt cukorkát, 
édességet. A kezdetek 
kezdetén a szaloncukrot 
kézzel készítették. Később 
a hamburgi cukrászmester, Stühmer Frigyes Magyarország 
első gőzüzemű csokoládégyárában, melyet 1868-ban alapí-
tott Pesten kezdte el gyártani a szaloncukrot a Gerbeaud 
cukrászda megrendelésére. A szaloncukor formákat rizs-
lisztbe mártották, ezután öntötték a folyékony, főzött cu-
kormasszát a formába. A cukor megdermedése és megszá-
radása után csomagolták a szaloncukrot a fényes sztaniol-
papírba. A szaloncukor csomagolásánál a cukorka papírjá-

nak berojtozása 
kézzel, majd ké-
sőbb, az erre a 
célra kifejlesztett 
„ricselő” géppel 
történt. Mivel 
kézzel és egyéni 
megrendelésre 
készült, ezért 
kezdetben csak a 

tehetősebbek tudták megengedni maguknak, hogy szalon-
cukorral várják a vendégeiket, illetve azzal díszítsék fel a 
fenyőfájukat. Talán ezért terjedt el a szegényebbek között 
ennek az egyszerűbb, otthon házilag készített változata. A 
két világháború idején gyártása és fogyasztása visszaesett, 
az ötvenes években kezdődött meg újra a szaloncukor tö-
megtermelése. Ez a minden magyar által ismert és kará-
csonykor kihagyhatatlan édesség akár hungarikum is le-
hetne, mivel a fára akasztható, selyempapírba és csillogó 
sztaniolba csomagolt édességet azóta is, kizárólag a ma-
gyarok készítik! Ha a világban bárhol szaloncukorral talál-
kozunk, az feltehetően Magyarországon készült, s ha még-
sem, akkor előfordulása kint élő magyar, vagy magyar 
származású embernek, embereknek köszönhető. A lényeg, 
hogy legyen bár csokibevonatos, vagy hagyományos, le-
gyen meggyes, mákos, likőrös, zselés vagy kakaós, minden-
ki kedveli, szívünkhöz nőtt és remélem, soha nem fog ki-
menni a „divatból”, a karácsonyfáról történő szaloncukor 
„lopkodás”, amikor karácsony végén már csak az üres pa-
pírokat számolgatjuk a fán. Áldott adventi várakozást  
minden kedves olvasónak!            T.E. 

Fotó forrás: mandadb.hu 

Fotó forrás: nlc.hu 

Fotó forrás: hgyvk.hu 

„Ricselő” gép 

Fotó forrás: nlc.hu 



M E G E M L É K E Z É S  

Szeretett férjem, 
 

TÚRI JÁNOS 
 

halálának 2. évfordulójára, névnapjára és  
62 év boldog napjaira emlékezem. 
„Megpihent a dolgos, jó apai szív,  

áldás és hála övezi őt! 
Szerető férj voltál, drága édesapa,  

bánatos családodnak most az Őrangyala!” 
 

Örökké gyászoló, szerető feleséged,  
szerető gyermekeid,  
unokáid és a dédik. 
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ANYAKÖNYVI HÍREK 
Születések: 
 Turucz Jasmin              2021.04.02. 
 Vadas Hanna Amira            2021.06.20. 
 Tarcsa Imre Dominik            2021.06.27. 
 Pali Szofi                2021.06.30. 
 Czifra Kevin               2021.07.01. 
 Lakatos Vince              2021.07.04. 
 Sarkadi Inez Adél             2021.07.04. 
 Duka Jenő                2021.07.08 
 Lakatos Olivér Dominik           2021.07.06. 
. Szajkó Szofia Lia             2021.07.09. 
 Gazdag Krisztofer             2021.07.10. 
 Farkas Mirella              2021.07.12. 
 Varga Ketrin Melissza            2021.07.23. 
 Balogh Mirjam Hanna           2021.07.24. 
 Mezei Simon              2021.07.25. 
 Rácz Szebasztián László           2021.07.30. 
 Csikós Noel Armandó            2021.08.04. 
 Nagy Zsolt Armandó            2021.08.04. 
 Farkas Miranda Mária           2021.08.10. 
 Suki Róbert               2021.08.19. 
 Katona Lilien              2021.08.22. 
 Forrai Martin Máté            2021.08.23. 
 Horváth Viktor              2021.09.01. 
 Czibak Milán Nataniel           2021.09.02. 
 Kiss Zalán               2021.09.02. 
 Kökény Barbara Julianna           2021.09.06. 
 

Jó égészséget a babáknak és a mamáknak! 
 

Halálozások:  
 Kiss Jenő        Erzsébet u.   72 éves 
 Zakar János       Cserháti u.   75 éves 
 Kiss Józsefné Gulyás Ilona   Új u.     78 éves 
 Zana Mátyás      Pillangó u.   90 éves 
 Pomázi Károly      Nefelejcs u.   67 éves 

 Lukács Kálmánné Lólé Mária  Óvoda u.    85 éves 
 Orosz Péter       Zsák u.    67 éves 
 Antal Béláné Ivanics Katalin  Tavasz u.    87 éves 
 Pomázi Ferdinánd     Új u.     65 éves 
 Suki József       Jókai u.    36 éves 
 Gulyás Mihályné Gara Etelka  volt jászladányi lakos 80 éves 
 Nagy Lajosné Magony Éva  Idősek otthona  87 éves 
 Gulyás Ignácné Gara Margit  Dr. Izsó u.   89 éves 
 

Nyugodjanak békében! 
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HAGYATÉKI ÜGYINTÉZÉS! 
Tá jék o z tat ju k  a  T is zt e l t  Lak osságot ,  h ogy  
2021. február 1. után a halálesetekkel kapcsolatos  
hagyatéki eljárások ügyintézője a Polgármesteri  
Hivatalban Drávucz Fanni. Az időpont egyeztetés a  
k ö v e t k e z ő  t e l e f o n s z á m o n  l e h e t s é g e s : 
        06-57 / 817-945 

Megértésüket köszönjük! 



Az intézmény dolgozóit köszöntötték 
November 12-én ünnepeljük a szociális munka napját. A 
szociális munkáról a legtöbb embernek a szegénység, a 
betegség, a reménytelenség jut először az eszébe, és azok 
az élethelyzetek, amelyektől – gondolják sokan – nem árt 
elhatárolódni, sőt, a legjobb nem is tudni. Sokan nem 
sejtik, mennyi önkéntes, másokon segíteni kívánó szociá-
lis munkás és komolyan felkészült szakember dolgozik 
szerte az országban, akik nélkül nem működhetne az ága-
zat. A szociális intézmények hálózata szinte láthatatlannak 

tűnik azok számára, akik nem ezen a területen dolgoznak. 
Az intézményekkel együtt a különböző szervezetekben 
dolgozó szociális munkások is észrevétlenek: a segítség 
mindig ott van, elérhető, ám a hétköznapi szemnek látha-
tatlan. A szociális munkás azonban nem válogathat a hely-
zetek és a rászorultság között, előítélet nélkül kell látnia az 
emberi testbe zárt magányt, elszigeteltséget, betegséget, 
függőséget – de a méltóságot is. Különösen fontos ez a 
nap most, a koronavírus-járvány harmadik hullámának 
idején, amikor még súlyosabb teher nehezedik a szociális 
területre, az intézményekben, az utcán dolgozókra és a 
házi gondozókra, mint korábban. Az irgalmasság, a kedves 
szó, a bátorítás, a megbocsátás és a nagylelkűség emberei 
ők. És a mai napon az intézményben élő időseink nagyon 
kedves műsorral és virágokkal köszöntöttek bennünket. 
Volt itt köszöntő és köszönet, közös nótaéneklés, vidám 
tánc és humoros jelenet, melyen mindnyájan sírtunk és 

nevettünk. Az ajándék sem maradt el, minden terület virá-
got, csokoládét és kézműves illatos szappant kapott. A fér-
fi dolgozóinknak egy kis sör volt az ajándék. Ilyenkor kerül 
átadásra már negyedik alkalommal az Ozoróczky-díj, me-

lyet minden évben egy szakmai és egy technikai területen 
dolgozó kolléga kap meg a dolgozók szavazatai alapján. 
Idén Törőcsik Dóra ápolónő és Juhász Ferencné szakács 
részesültek Ozoróczky-díjban. Mindezek után közösen ki-

vonultunk az udvarra, ahol szívformát alkotva héliumos 
lufikat engedtünk szélnek. Természetesen közösen megko-
szorúztuk névadónk emléktábláját, mely az intézmény 
előtti rózsakertben van. Köszönet mindenkinek, akik ezt a 
napot emlékezetessé tették! 

III. COVID oltás Központunkban  
November 19. Dr. Bakos 
Beáta doktornő, az asz-
szisztencia valamint kollé-
gáinknak köszönhetően 
63 fő ellátott és 22 fő dol-
gozónk kapta meg ezen a 
napon a Covid19 elleni 3. 
védőoltását Moderna ol-
tóanyaggal. A következő 
héten új oltási akcióval 
folytattuk az idősek és kol-
légáink 3. védőoltásának 
felvételét. November 25. 
Az elmúlt napokban folyta-

tódott a Covid 19 elleni 3. 
védőoltás beadása. Doktor-
nő és kollégáink segítségé-
vel 15 Moderna és 20 Pfizer 
vakcinát adott be az ellá-
tottaknak, valamint 10 fő 
dolgozó Pfizer vakcinával 
oltakozott. Nagyon köszö-
nöm mindenkinek az egész 
hetes szervezési és oltási 
munkáját! 

Az oldalt összeállította: 
Müllerné Braun Erika 

intézményvezető 
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2021. december Az OMSZK életéből 
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2021. december A Szociális Munka Napja Képekben 


